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     PROTOKÓŁ  Nr XXXV/09 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 listopada 2009 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. Od punktu trybuna obywatelska 

obecnych było 14 radnych (nieobecna Pani Bogusława Marchewka).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1400.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – wiceburmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Czesław Wlaźlak – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,    

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP, 

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK,  

Zaproszeni goście: 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pan Sławomir Jóźwiak – Radny Rady Powiatu,  

• Pan Krystian Grodek – Radny Rady Powiatu,  

• Pani Bogusława Imbiorkiewicz – nauczyciel SP Bobolice,  

• Pan Henryk Kozłowski – dyrektor PUP w Koszalinie,  

• Pan Piotr Górniak – ŚGD w Koszalinie, 

• Pani Gabriela Wołujewicz – ŚGD w Koszalinie,  

• Pan Adam Wdowicki – RWiK Białogard,  

• Pan Dariusz Kalinowski – Przewodniczący Rady Powiatu w Koszalinie, 

• Pan Mirosław Pender – Komendant Straży Pożarnej w Koszalinie,  

• Sołtysi, 
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Głos zabrał Pan Dariusz Kalinowski mówiąc, że w przyszłym roku w maju obchodzone 

będzie 65-lecie istnienia na ziemiach Pomorza Środkowego Straży Pożarnej. W związku z 

tym ośmiela się stanąć wspólnie z Przewodniczącym Rady Miejskiej w Koszalinie na czele 

komitetu organizacyjnego fundacji „Sztandar”. Są to dwa sztandary, jeden dla Państwowej 

Straży Pożarnej, drugi dla Powiatowej Ochotniczej Straży Pożarnej. Pan Kalinowski 

powiedział, że takie wizyty odbywają się w każdej gminie z prośbą aby Państwo Radni i 

zarząd Gminy przychylił się do prośby i przekazał stosowną kwotę pieniędzy na ufundowanie 

sztandaru. Jeden sztandar kosztuje w granicach 10 tyś. zł. Pan Przewodniczący Rady Powiatu 

podkreślił jak ważna jest rola strażaków i powiedział, że należy o tym pamiętać. Powołany 

został również Komitet honorowy, do którego zostali zaproszeni znani goście m. in. Minister 

Spraw Wewnętrznych, Minister Środowiska, Komendant Główny Państwowej Straży 

Pożarnej, Prezydent Koszalina, Starosta Koszaliński. Na zakończenie Przewodniczący 

pogratulował, że w Gminie Bobolice tak wiele zrobiono dla Straży Pożarnej z przekazaniem 

samochodu bojowego przy oddawaniu nowego budynku gimnazjum. Jest to dobry znak, że w 

Bobolicach tak wiele dobrego się dzieje. Jeżeli chodzi o sprawy związane z Powiatem to są na 

sali Radni Powiatowi, którzy mogą udzielać wszelkich odpowiedzi.  

 

Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska powiedziała, że catering na sesję zapewniła 

Środkowopomorska Grupa Działania w ramach projektu z Fundacji Nauki.  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 października 2009 roku. 

3. Informacja o stanie bezrobocia na terenie miasta i gminy Bobolice – stan i instrumenty 

przeciwdziałania w 2009 roku.  

4. Trybuna sołecka. 

5. Trybuna obywatelska.   

6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

 1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok,  
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 2. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu 

budżetowego Gminy Bobolice na 2009 rok.   

3. w sprawie emisji obligacji Gminy Bobolice oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 4. w sprawie zatwierdzenia taryf, zasad rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1 m³ usług 

zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków.  

5. w sprawie wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę Bobolice udziałów w 

Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą w Koszalinie.  

6. w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych. 

7. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy na rok 2009 

Gminy Bobolice z organizacjami pozarządowymi”.  
8. w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2010 rok”.  

9. w sprawie uchwalenia statutu Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach.  

10. w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta i gminy Bobolice miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych.  

11. w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/67/99 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 marca 

1999 roku w sprawie założenia Publicznego Gimnazjum w Bobolicach.   

12. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Bobolice.   

13. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/237/09 z dnia 29 stycznia 2009 roku w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Bobolice na rok 2009.  

14. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/238/09 z dnia 29 stycznia 2009 roku w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na rok 

2009.  

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Pan Janusz Koczkodaj wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zawnioskował w imieniu 

Radnych Rady Miejskiej o przeniesienie uchwały dotyczącej zatwierdzenia taryf, zasad 
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rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz ustalenia 

wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków na 

następną sesję Rady. Powiedział, że Radni nie zostali szczegółowo zapoznani z projektem 

uchwały przez stronę białogardzką RWiK. Na spotkaniu, które się odbyło nie było 

przedstawiciela Spółki Wodnej, były przedstawione tylko informacje na piśmie, nie można 

było zadać pytań dotyczących wysokości ustalonych stawek wody i za ścieki. W związku z 

powyższym Pan Koczkodaj zawnioskował o przesunięcie tej uchwały na następną sesję i 

doprowadzenie do spotkania z przedstawicielem RWiK. 

W kwestii formalnej wypowiedziała się Pani Sekretarz mówiąc, że jeżeli nie zostanie podjęta 

uchwała to upłynie termin od złożenia wniosku przez RWiK i uchwała z mocy prawa jest 

nieważna i rażąca. Pani Sekretarz powiedziała, że na dzisiejszej sesji obecny będzie Pan 

Wdowicki wiceprezes RWiK i szczegółowo omówi projekt uchwały oraz odpowie na pytania. 

Zgodnie z rozstrzygnięciami nadzorczymi rolą Rady jest, że Radni zatwierdzają, a nie ustalają 

stawki wody i ścieków zgodnie z ustawą. Pani Sekretarz powiedziała, że Radni zatwierdzali 

plan rozwoju wodociągów na podstawie, którego opracowywany jest wniosek o przyjęciu 

stawek wody. Radni mogą nie podjąć uchwały w sprawie przyjęcia stawek wody i ścieków, 

ale to nie oznacza, że te stawki nie wejdą w życie. One wejdą, ale bez dopłaty i tu jest rola 

Radnych, żeby ulżyć mieszkańcom i podjąć uchwałę z dopłatami, żeby obniżyć cenę wody. 

Tak stanowi ustawa i takie jest prawo.  

Radny Pan Jerzy Nowomiejski zaproponował przeniesienie projektu uchwały na ostatni punkt 

podejmowania uchwał.  

Przewodniczący Rady zapytał Radnego Pana Janusza Koczkodaja czy zgadza się, ażeby nie 

przenosić projektu uchwały na następną sesję. Pan Janusz Koczkodaj powiedział, że wycofuje 

swój wniosek dotyczący wycofania projektu uchwały w sprawie stawek wody i ścieków.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki zawnioskował o przesunięcie 

projektu uchwały dotyczącego stawek wody i ścieków na koniec punktu podejmowania 

uchwał.  

Radni przyjęli wprowadzone zmiany do porządku obrad 14 głosami „za’ przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 października 2009 

roku   był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i 

w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag 
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oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Informacja o stanie bezrobocia na terenie miasta i gminy Bobolice – 

stan i instrumenty przeciwdziałania w 2009 roku.  
 

Informacje przedstawił Pan Henryk Kozłowski Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w 

Koszalinie. Informacje te stanowią załącznik do protokołu.   

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy PUP sprawdza danego pracodawcę, czy nie 

zalega ze składkami, podatkami zanim zostanie skierowany bezrobotny. Na terenie Gminy 

Bobolice były takie przypadki, że osoby zostały skierowane przez Urząd Pracy, pracowały te 

osoby i przez trzy miesiące nie otrzymywały wynagrodzenia.  

Pan Dyrektor powiedział, że jest to temat bolesny, PUP nie ma narzędzi, żeby pełnić funkcje 

kontrolne. O każdym takim przypadku powiadamiana jest Państwowa Inspekcja Pracy, gdzie 

jest kontrola legalności zatrudnienia. Urząd Pracy nie ma możliwości wejścia i kontroli z 

zakresu przestrzegania prawa pracy przez przedsiębiorcę. Jedyne co można zrobić to 

zaprzestać współpracy z takim przedsiębiorcą i zostaje wyjaśniany temat, a następnie zostaje 

poinformowana PIP o nieprawidłowościach. Przy składaniu oferty do PUP wymagane jest 

oświadczenie, że pracodawca nie zalega z płatnościami wobec Urzędu Skarbowego i ZUS. 

Oświadczenie podpisywane jest pod odpowiedzialnością karną. Jeżeli taka sytuacja, o której 

mówił Pan Radny miała miejsce to na pewno Kierownik Urzędu Pracy w Bobolicach 

zapamięta tę sytuację i w przyszłości taki pracodawca jeżeli będzie chciał korzystać z usług 

PUP to na pewno będzie dodatkowo i szczegółowo sprawdzany w miarę kompetencji Urzędu 

Pracy.  

 

Radny Pan Janusz Koczkodaj zapytał czy wskaźnik bezrobocia w Gminie Bobolice jest 

najwyższy i wynosi 14,2 %  ? 

Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor mówiąc, że tak i Gmina Bobolice jest na poziomie 

Polanowa.  
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Ad. 4. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 5. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pan Piotr Górniak oraz Gabriela Wołujewicz – przedstawiciele 

Środkowopomorskiej Grupy Działania. Przedstawione zostały informacje dotyczące 

kierunków działania, zadania oraz funkcjonowanie Lokalnej Grupy Działania w 

Środkowopomorskiej Grupie Działania.  Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik 

do protokołu. Pan Górniak powiedział, że ŚGD pracuje od 2006 roku. Zaplanowany 

był I etap działań, który został zamknięty. W tym okresie na terenie województwa 

zachodniopomorskiego pracowało 5 Lokalnych Grup Działania. Natomiast w I i II 

działaniu na terenie województwa zachodniopomorskiego jest 15 Grup Działania, a w 

całej Polsce jest ponad 90% gmin zrzeszonych w różnych Lokalnych Grupach 

Działania. Program LIDER jest programem w ramach programu obszarów wiejskich, 

są to dodatkowe pieniądze dla gminy. W Lokalnej Grupie Działania jest 11 Gmin, 

gdzie w każdej przedstawiane są informacje na temat Lokalnej Grupy Działania.   

2. Radna Rady Powiatu Pani Krystyna Bugaj-Wójcik-  powiedziała, że chce się 

wypowiedzieć w imieniu mieszkańców budynku mieszkalnego w Kłaninie, który w 

swoim czasie był sprzedany przez gminę. Mieszkańcy proszą o wsparcie odnośnie 

założenia punktu oświetleniowego. Pani Radna poprosiła Pana Burmistrza o 

zabezpieczenie środków w przyszłorocznym budżecie na ten cel. Do budynku tego 

prowadzi droga ułożona z płyt, gdzie wszelkie śmieci nie są z niej usuwane. 

Pracownik, który jest zatrudniony w ramach prac interwencyjnych sprząta wokół 

przystanku oraz sklepu. Prośba Pani Radnej jest taka, żeby z płyt chodnikowych z 

rozbiórki chociaż z jednej strony ułożyć chodnik. Droga ta uczęszczana jest przez 

ciężki sprzęt i przy złych warunkach atmosferycznych mieszkańcy mają kłopoty z 

przejściem tej drogi. Na zakończenie Pani Radna powiedziała, że budynek w Kłaninie 

został przejęty bez żadnej dokumentacji, która została stworzona później, a budynek 

został sprzedany. Inspektor budowlany nadzoruje tę sprawę. Poprosiła w imieniu 

mieszkańców o pomoc w tej sprawie.   

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że te dwie sprawy (oświetlenie i chodnik) 

związane z Kłaninem są zaplanowane do realizacji w przyszłym roku.  

3. Pani Bogusława Imbiorkiewicz – nauczycielka SP w Bobolicach opowiedziała o 

swoim udziale w szkoleniu w Warszawie oraz Brukseli dotyczącym realizacji w 
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szkołach zagadnień edukacji europejskiej. Pani Imbiorkiewicz przedstawiła 

prezentację multimedialną, która stanowi załącznik do protokołu.   

4. Pani Renata Tomczak – powiedziała, że chciałaby się ustosunkować do słów Pana 

Burmistrza z ostatniej sesji : „że gdybyście Państwo byli właścicielami gruntów, na 

których ma być prowadzona inwestycja to pewnie bylibyście za”. Pani Tomczak 

powiedziała, że jest właścicielem jednej takiej działki, która jest objęta tą inwestycją i 

w dalszym ciągu jest przeciw. Jest też zaskoczona stanowiskiem Pana Burmistrza, 

który przesądza za mieszkańców i Radę Miejską wyrażając słowa: „czy to się podoba 

czy nie to wiatraki i tak powstaną”. Pani Tomczak nawiązała również do sesji kiedy 

był Pan inwestor i przedstawiał informacje – z perspektywy czasu można sobie myśleć 

jaka byłaby gwarancja, że rolnicy zostaliby dopuszczeni do głosu tak jak to miało 

miejsce na ostatniej sesji, kiedy to Pan Przewodniczący nie pozwolił ustosunkować się 

do słów Pana Burmistrza. Pani Tomczak przedstawiła informacje z Gminy Będzino,  

jakie to są dochody z farm wiatrowych o mocy 50 kV i powiedziała, że nie jest to tak 

kolorowo. Wystąpiła również z wnioskiem do Gminy Kobylnica i Darłowo i w 

najbliższym czasie będzie informacja na temat wpływów. Zapytała czy gra jest warta 

świeczki za 1,5 mln zł ? Ważnym kosztem dla Gminy będą odszkodowania dla ludzi, 

którzy stracą na wartości gruntów i nieruchomości. Ustawa o planowaniu 

przestrzennym art. 36 o tych kosztach. Pani Renata Tomczak przytoczyła cytat Seneki 

starszego, który powiada, że : „Rzeczą ludzką jest błądzić”. Kopernik dodaje: „Rzeczą 

ludzką jest dochodzenie prawdy”. Życzyła wszystkim powodzenia w dochodzeniu 

prawdy w zakresie inwestycji wiatraków. Na zakończenie Pani Tomczak powiedziała, 

że występuje w imieniu forum obywatelskiego i publicznie pyta Panią Burmistrz 

Mieczysławę Brzozę jakie jest stanowisko w sprawie inwestycji farm wiatrowych?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że Jej stanowisko jest takie jak Pana 

Burmistrza i większości Radnych, czyli jest za. Powiedziała, że ma takie argumenty, 

które umie uzasadnić i co do wysokości podatków i co do wpływu na zdrowie i 

środowisko – to jeszcze dokładnie wykaże raport, który opracowuje firma i przedstawi 

szczegółowo. Analizując dotychczas w różnych źródłach na temat szkodliwości farm 

wiatracznych Pani Burmistrz ma swoje zdanie  na ten temat i na ten czas jest za.    

5. Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy – powiedziała, że chciałby się 

wypowiedzieć na temat Gminy Będzino. Warto wspomnieć na temat dochodów i 

wpływów do budżetu Gminy Będzino, z czego to wynika i dlaczego te dochody są tak 

niskie. Rada Gminy Będzino w 2004 roku podjęła uchwałę dotyczącą ściągnięcia 

inwestorów na teren swojej gminy. Rada podjęła uchwałę dotyczącą zwolnienia w 
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pierwszych okresach inwestycji z podatków takiego inwestora. W momencie kiedy 

powstały farmy wiatrakowe na mocy tej uchwały dokonano w 100% zwolnienia z 

podatku od nieruchomości właśnie tego inwestora. Było to w pierwszym roku kiedy to 

miałby ten podatek wpłynąć. Okres takiego zwolnienia zgodnie z tą uchwałą był 

przewidziany na 5 lat dla danego przedsiębiorcy. W drugim roku było 50% zwolnienia 

z podatku na podstawie przedmiotowej uchwały. Natomiast Gmina Będzino orientując 

się, że są to ogromne wpływy do budżetu Gminy - zawnioskowano o uchylenie tej 

uchwały. Od trzeciego roku inwestycji wpływy do budżetu Będzina wpływają w 

całości. Jeżeli chodzi o Gminę Kobylnica to posiada ona 24 wiatraki inwestora 

Japońskiego, z którym zostało podpisane porozumienie. W drodze negocjacji (bo jest 

taka możliwość) wynegocjowali z tą firmą, że za 1 wiatrak po przeliczeniu jest to 

wpływ do budżetu z podatku wynosi 81.250,00 zł rocznie. Obecnie w Gminie 

Kobylnica prowadzone są kolejne rozmowy z inwestorem hiszpańskim pomiędzy 88 a 

100 sztuk wiatraków. Pani Skarbnik powiedziała, że przedstawi ekonomiczne korzyści 

dla gminy. Są to dochody podatkowe czyli 2% wartości budowli, względy 

ekonomiczne to także zatrudnienie. Dzięki temu, że takie farmy wiatrakowe powstaną 

będą to  również nowe miejsca pracy dla mieszkańców naszej gminy, osoby fizyczne 

jak i również firmy prywatne. Należy wziąć pod uwagę, że takie farmy wiatrowe 

przyczynią się do tego, że wprowadzenie nowego inwestora będzie bardzo istotne przy 

zatrudnianiu mieszkańców. Kolejnym czynnikiem korzyści dla gminy, jeżeli taka 

farma powstanie jest sprawa negocjacji z inwestorem. Inwestor nie tylko może 

zapłacić podatek od nieruchomości, ale można wynegocjować środki np. na budowę 

dróg lokalnych, a także kanalizacje wodociągowe, kanalizacja. W Gminie Kobylnica 

kiedy powstawała pierwsza japońska farma wybudowanych zostało 17 km dróg 

lokalnych gruntowych dojazdowych do pól, które te drogi ta firma odśnieża i 

utrzymuje. W Gminie Kobylnica za pierwszą farmę zyskała 1,800 mln zł 

dodatkowych środków bez podatku od nieruchomości. Obecnie wprowadzana jest 

nowa firma hiszpańska i dodatkowe środki wynosić będą 2,5 mln zł, gdzie pieniądze 

te trafią do miejscowości w postaci wodociągów, kanalizacji i drogi oraz remontu 

świetlic i modernizacji szkoły. Jest także poprawa warunków życia poprzez 

modernizację i rozbudowę istniejących sieci energetycznych poprawi się jakość 

standardu dróg jak i jakość życia mieszkańców. Pani Skarbnik powiedziała, że jest 

bardzo dużo gmin, które walczą o farmy wiatrakowe. Musimy się z tym liczyć, że w 

gminie sąsiedniej a poza granicami naszej gminy, czyli obok może powstać farma 

 



 9 

wiatraków, gdzie tak samo będzie oddziaływała na naszych mieszkańców, ale my z 

tego tytułu nie będziemy mieli nic.  

6. Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy-  powiedziała, że przedstawi 

informacje Polskiego Stowarzyszenia Energetyki Wiatrowej. Korzyści społeczne i 

gospodarcze przeprowadzone na podstawie badań profesorów i docentów, które 

można wyróżnić to:  

- niskie koszty eksploatacyjne pozyskiwania energii wiatru, 

- brak kosztów paliwa (źródło pozbawione ryzyka wahań cen paliw, pozwalające na 

wyeliminowanie wpływu wahań cen paliwa na gospodarkę), 

- rozwój nowych sektorów i generowanie przychodów dla państwa, samorządów 

lokalnych i przedsiębiorstw (w tym wpływów podatkowych), 

- nowe miejsca pracy, 

- kreowanie wzrostu gospodarczego, 

- wpływ na rozwój i aktywizację regionów, 

- rozwój małych i średnich przedsiębiorstw, 

- rozwój nowych technologii i innowacji, 

- dywersyfikacja źródeł energii i zmniejszenie uzależnienia od importu energii, w 

szczególności od importu surowców, a przez to wzrost bezpieczeństwa 

energetycznego, 

- zabezpieczenie przed nadmiernym wzrostem cen energii wytwarzanej przez 

konwencjonalne źródła, 

- rozwój infrastruktury przesyłowej, 

- rozbudowa infrastruktury komunikacyjnej, 

- zmniejszenie kosztów i strat przesyłu poprzez przybliżenie wytwórcy do odbiorcy, 

- elektrownie wiatrowe zajmują niewiele miejsca, i mogą współistnieć z innymi 

rodzajami aktywności takimi jak rolnictwo czy ogrodnictwo. 

- wpływ na zrównoważony rozwój. 

Istnieją również korzyści ekologiczne do których należą: 

- redukcja emisji gazów cieplarnianych, w tym CO2, a przez to przeciwdziałanie 

dalszym zmianom klimatu, 

- poprawa jakości powietrza, uniknięcie emisji SO2 i pyłów do atmosfery, 

- brak powstawania odpadów stałych ani gazowych, odorów czy ścieków, brak 

zanieczyszczenia wód ani gleby, brak degradacji terenu i strat w obiegu wody, które 

mają miejsca przy produkcji energii w konwencjonalnych elektrowniach i 

elektrociepłowniach, 
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- fakt iż wiatr stanowi niewyczerpalne i odnawialne źródło energii, jego 

wykorzystanie pozwala na oszczędność ograniczonych zasobów paliw kopalnych, 

- technologia pozbawiona jest ryzyka zastosowania (np. awarii reaktora, z jakim 

związane jest wykorzystanie energetyki atomowej), 

- wykorzystanie wiatru nie powoduje spadku poziomu wód podziemnych, które 

towarzyszy wydobyciu surowców kopalnych (węgla), 

- technologia nie wymaga dużych powierzchni, w przeciwieństwie do technologii 

konwencjonalnych (tereny zajmowane przez kopalnie, elektrownie, linie transportowe 

do przewozu surowca), jej wykorzystanie spośród znanych technologii powoduje 

najmniejszy wpływ na ekosystemy.  

Pani Sekretarz przedstawiła także mity o energetyce wiatrowej są to: 

1. Elektrownie wiatrowe zabijają ptaki – sporadyczne kolizje mogą być 

spowodowane w przypadkach, gdy farma wiatrowa jest źle zlokalizowana. To 

wszystko jest na etapie projektowania.   

2. Elektrownie wiatrowe emitują ponad normatywny hałas i pole elektromagnetyczne 

– faktem jest, że wiatraki emitują fale, ale przede wszystkim fale akustyczne, czyli 

dźwięk. Jednakże producenci turbin wiatrowych mają cały szereg wytycznych i 

norm, ściśle określających poziom hałasu, który dana turbina może emitować.  

3. Elektrownie wiatrowe szpecą krajobraz – postęp cywilizacyjny, a co za tym idzie 

zasiedlanie coraz większych terenów przez człowieka wpływa na zmianę naszego 

środowiska. Krajobraz naturalny ulega zmianie nie tylko z uwagi na budowane 

farmy wiatrowe. 

 Pani Sekretarz przedstawiła wytyczne w zakresie oceny oddziaływania elektrowni 

wiatrowych na ptaki -  rekomendowane przez Polskie Stowarzyszenie Energetyki 

Wiatrowej, Instytut na rzecz rozwoju, Zachodniopomorskie Towarzystwo Ekologii 

Praktycznej. Powiedziała, że już jest prowadzony monitoring lotu ptaków i przez okres od 5-

3 lat jest w dalszym ciągu monitorowane. Ponadto raporty coroczne o stanie środowiska 

muszą być przeprowadzane. W chwili obecnej cała procedura postawienia farmy wiatrowej 

jest bardzo skrupulatna we współpracy z ekologami oraz ornitologami. Należy również 

pamiętać, że większość wędrówek ptaków odbywa się na wysokości znacznie wyższej niż 

150 m. Rocznie więcej ptaków ginie w wyniku kolizji samochodowych. Na konferencji 

poświęconej energetyce wiatrowej, która odbyła się w końcu listopada 2007 roku w 

Gdańsku, ornitolog, prof. Przemysław Busse, omawiając badania wpływu na ptaki 

lokalizacji jednej z planowanych farm wiatrowych skonstatował, że prawdopodobieństwo 

zderzenia ptaka z wiatrakiem wynosi 0,005%. Z badań, przeprowadzonych przez 
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Uniwersytet Wrocławski na terenach istniejących w Polsce farm wiatrowych wynika z kolei 

wyraźnie, że okoliczni mieszkańcy nie zaobserwowali żadnych martwych ptaków w pobliżu 

wiatraków. Zresztą – by przekonać się jak bardzo neutralna dla środowiska jest farma 

wiatrowa, wystarczy podejść w bezpośrednią bliskość wiatraka. Pani Sekretarz powiedziała 

także o kontrowersjach wokół elektrowni wiatrowych. W kraju pojawia się jednak coraz 

więcej firm zainteresowanych budową wiatrowych farm. Często jednak – podobnie jak na 

Zachodzie – pomysł budowy spotyka się ze sprzeciwem, głównie lokalnych społeczności. 

Tak było m. in. w Bystrzycy Kłodzkiej, Jurze Krakowsko – Częstochowskiej czyli dolinie 

Noteci. Przeciwnicy farm wiatrowych najczęściej przywołują argumenty o niszczeniu 

krajobrazu i walorów turystycznych miejscowości, negatywnym wpływie tych urządzeń na 

wędrówki ptaków. Osoby, które mają mieszkać w pobliżu farm, obawiają się również 

hałasu, który towarzyszy elektrowniom i wahań napięcia elektrycznego. „Każda działalność 

człowieka, a szczególnie inwestycyjna, to ingerencja w środowisko naturalne. Wszystko ma 

znacznie, wszystko ma jakiś wpływ na krajobraz, ptaki, hałas. Podstawową kwestią jest 

minimalizacja tego wpływu” – odpowiada na zarzuty Jarosław mroczek, prezes Polskiego 

Stowarzyszenia Energetyki Wiatrowej.      

 Budowa elektrowni wiatrowej nie wzbudziła w gminie Będzino żadnych protestów. 

Wręcz przeciwnie: mieszkańcy liczą, ze wiatraki staną się atrakcją, która przyciągnie 

wypoczywających nad morzem turystów. Na turystów liczą także władze gminy. Tym 

bardziej, że lokalizacja elektrowni wiatrowej na jej terenie wiąże się także z innymi 

korzyściami. Każdego roku do gminnej kasy wpływać będzie pokaźny podatek od  

nieruchomości. Powstaną nowe miejsca pracy, powinno się też zmniejszyć bezrobocie. 

7. Pani Mieczysława Brzoza Zastępca Burmistrza – powiedziała, że wypowiedzi Pani 

Sekretarz oraz Skarbnik w trybunie obywatelskiej trwały tak długo ponieważ jest to 

pierwsze oficjalne stanowisko w sprawie budowy farm wiatraków. Powiedziała także, że 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej ogłosił drugi już konkurs 

naboru wniosków na budowę farm wiatracznych. Na zakończenie Pani Sekretarz dodała, że 

w realizacji są następujące projekty budowy wiatraków: 

- Łebcz                                         pomorskie                                       8MW  

- Malbork                            pomorskie                                       18MW  

- Górzyca                                     lubuskie                                           - 

- Rzepin                                       lubuskie                                           - 

- Zajączkowo i Widzino               pomorskie                                      90MW  

- Tychowo                                   zachodniopomorskie                      50MW  

- Jeleniewo                                   Suwalszczyzna                               30MW 
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- Śniatowo                                   zachodniopomorskie                      32MW  

- Kozanki Wielkie                        łódzkie                                            -  

- Margonin                                   wielkopolskie                                 120MW 

- Kuślin                                        wielkopolskie                                 >70MW  

- Mieleszyn                                   wielkopolskie                                 120MW  

- Dobrzyń nad Wisłą                    kujawsko-pomorskie                      43MW 

 

Pan Przewodniczący zapytał Panią Renatę Tomczak czy chciałaby się odnieść do 

przedstawionych informacji? Pani Tomczak odniosła się tylko do informacji Pani 

Skarbnik, mówiąc że te informacje, które przekazała Radnym zawierają także informacje 

na temat zwolnień, o których mówiła Pani Skarbnik.  

8. Radny Rady Powiatu Pan Krystian Grodek – powiedział, że w nieodległym czasie 

odbyła się uroczystość otwarcia gimnazjum, ale zabrakło tam słów o historii tworzenia tej 

szkoły. O budowie szkoły w Bobolicach mówiono 30-40 lat wstecz, starsze osoby, które 

się znajdują na sali obrad doskonale o tym wiedzą. Dopiero w roku 1998, kiedy Pan 

Grodek z Panem Kozłowskim zostali Burmistrzami, podjęta została decyzja o budowie 

szkoły. Na Zarządzie było kilka dyskusji na ten temat, aż zapadła decyzja, że w 

Bobolicach będzie budowana szkoła. Ówczesna władza wyszła z założenia, że całemu 

społeczeństwu bobolickiemu należy się nowy obiekt szkolny. Pan Radny powiedział, że 

same przygotowania trwały 2 lata. Nie były to łatwe problemy jak niektórym może się to 

wydawać, były tam działki, które należały do różnych właścicieli, a najtrudniejszym 

właścicielem była Poczta. Stworzony został obszar, na którym można było wybudować 

gimnazjum. Pan Grodek powiedział, że najwięcej pracy w budowę gimnazjum włożył były 

Burmistrz Pan Kozłowski i będąc na tej uroczystości otwarcia gimnazjum zabrakło tego 

podkreślenia i faktu, że nie został zaproszony twórca tej szkoły Pan Kozłowski. Powiedział 

także, że można kogoś lubić lub nie i jest to rzeczą ludzką, ale jeżeli ktoś coś zrobił to 

szacunek mu się należy. Kolejna sprawa, o której powiedział Pan Randy to, że jako Radni 

Powiatowi starają się bardzo pomagać i wywalczyli dla Gminy Bobolice największe 

pieniądze na opiekę. Tak samo wywalczone zostały pieniądze na wóz strażacki i Radnych 

Powiatowych to bardzo boli, że się zapomina o tych sprawach.  

9. Pan Burmistrz Sylwester Sobański - powiedział, że chciały ustosunkować się do 

wypowiedzi Radnego Rady Powiatu Pana Grodka. Otóż pomysłów ówczesna władza miała 

bardzo dużo, ale zapomniane zostało to w jaki sposób przekazany został plac budowy i w 

jaki sposób zaciągnięty został kredyt 2 mln zł w Banku Pocztowym, który w późniejszym 

czasie zablokował konta gminy.  Wszystko to co zostało wybudowane na tamten czas to w 
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ciągu krótkiego czasu rozleciało się wszystko i należało od początku podjąć się budowy a 

nawet wymiany gruntów, mimo, że ówczesny Burmistrz z wykształcenia jest 

budowlańcem. Wkład zapewne tamtejszej władzy był i pomysł także, tylko realizacja była 

zła. Dzięki poczynaniom Pana Kozłowskiego i Grodka niektóre firmy podwykonawcze 

padły, które były zaangażowane w te budowy, a nawet przestały istnieć na rynku. Należało 

dopilnować, że te 2 mln zł kredytu powinny pójść na spłatę wykonawców, a w rzeczy 

samej nie wiadomo gdzie się te pieniądze podziały. Pan Burmistrz powiedział, że z dużym 

żalem wysłuchuje wypowiedzi Pana Grodka  dotyczącej docenienia oraz pamięci.  

 

Radny Pan Grodek powiedział, że nie chce prowadzić z Panem Burmistrzem polemiki bo 

Pan Radny mógłby przedstawić wiele faktów i to co Pan Burmistrz mówi nie jest do końca 

prawdą.  

 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 30 października spotkał się z zastępcą 

dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich Panem Wejnarowskim. Celem spotkania był odbiór 

zatoki przy pawilonie handlowym na ul. 1-go Maja. Zatoczka została wykonana prze Zakład 

Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach, materiał został zakupiony przez 

wykonawcę czyli Zarząd Dróg Wojewódzkich. Jakość wykonanych prac była bez zastrzeżeń. 

ZDW wykona także projekt organizacji ruchu przy tym miejscu. 2 listopada odbyło się 

spotkanie z dyrektorem Zarządu dróg Powiatowych Panem Zwolińskim. Omówione zostały 

zadania na najbliższy okres. Pan Burmistrz przekazał Panu Dyrektorowi, aby w budżecie na 

2010 roku zabezpieczył środki na remont i odkrzaczanie drogi Bobolice-Ujazd. 24 listopada 

odbyła się sprawa karna w Sądzie Rejonowym w Szczecinku dotyczyła ona zniszczenia 

fotoradaru, który został zniszczony w nocy między 1 a 2 maja. Dwoje młodych ludzi zostało 

skazanych wyrokami w zawieszeniu. Urząd Miejski wyliczył również straty jakie zostały 

poniesione z tytułu braku fotoradaru przez 3,5 miesiąca. Sprawa została skierowana do Sądu 

Cywilnego o szkodę wynoszącą 109 tyś. zł. termin rozprawy w Sądzie Cywilnym nie został 

jeszcze wyznaczony.    

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawiła Pani Burmistrz 

Mieczysława Brzoza mówiąc, że 18 listopada na hali widowiskowo-sportowej odbył się 

finał Turnieju „Dzikich Drużyn”.  Był to Turniej, który trwał dłuższy czas, a Pani Burmistrz z 

Panem Burmistrzem obecni byli na samym finale. Drużyna samorządowców zdobyła I 
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miejsce. II miejsce zdobyła drużyna Wielhurtu, a III miejsce drużyna Oldboy-ów. Pani 

Burmistrz powiedziała, że uczestniczyła w imprezach szkolnych, pasowaniu, ślubowaniu 

uczniów w Drzewianach, Dargini, Kłaninie. Ważna rzecz o której Pani Burmistrz powiedziała 

to Wigilia Bożonarodzeniowa. W tym roku odbędzie się jedna wspólna wigilia dla tych 

organizacji, stowarzyszeń i klubów jak i grup nieformalnych, które rokrocznie organizują 

wigilię i tych wigilii było czasami 15-17, gdzie terminy pokrywały się. Będzie teraz to jedna 

wspólna wigilia dla tych wszystkich, którzy organizowali to we własnym gronie. Do udziału 

w Wigilii zaproszeni zostali przedstawiciele instytucji oraz organizacji, które w swojej 

dotychczasowej tradycji organizowały takie spotkania:  Klub Aktywnego Seniora, Koło 

Emerytów i Rencistów, Związek Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych, 

Stowarzyszenie Abstynenta „Przymierze”, Słuchacze BUTW, ŚDS „Odnowa” wraz z dziećmi 

i opiekunami współpracującymi z Odnową, wolontariusze, Świetlica Środowiskowa „Tafla”, 

Podopieczni M-GOPS, Zespół Ziemi Bobolickiej funkcjonujący przy M-GOK oraz sołtysi ze 

swoimi przedstawicielami, księża z naszej Parafii, a także z Zegrza, Kłanina, Żydowa oraz 

księży innych obrządków. Łącznie jest to 330 osób. Wigilia ta zorganizowana będzie 19 

grudnia na hali widowiskowo-sportowej o godzinie 12.00. Zasady współfinansowania są takie 

jakie były wcześniej, czyli te wszystkie stowarzyszenia wkładają wkład własny jak kiedy 

organizowały sobie wigilię osobno. Dotacje z gminy będą tak jak w każdym roku. 

Wyznaczonych zostało 21 osób do obsługi. Oczywiście będzie pomoc od M-GOK, ZUKiO i 

wspólnymi siłami zostanie zorganizowana ta Wigilia. Pani Burmistrz powiedziała, że Miasto i 

Gmina Bobolice otrzymała tytuł za działania w zakresie osób niepełnosprawnych. 8 listopada 

Pani Jolanta Stępień i Pan Zdzisław Czarnecki odebrali tytuł dla Miasta i Gminy Bobolice 

jako Gmina, która otrzymała tytuł „Samorząd równych szans 2009”. Za cykl działań, które 

podejmowane były w zakresie współpracy i na rzecz osób niepełnosprawnych. Głównie 

przeważył projekt „Zagrajmy razem”. Kolejna, o której powiedziała Pani Burmistrz to, że 

składany ponownie był wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na azbest 

– temat jest kontynuowany. Otrzymane środki 60.062,00 zł są to działania, które będą 

kontynuowane w tym i przyszłym roku. Pani Burmistrz powiedziała także o dofinansowaniu 

projektu „Przedszkole bliżej dziecka” z POKL. Powstają nowe punkty w Kłaninie, w 

Kurowie i Dargini. Razem 108 dzieci w wieku 3-5 lat, projekt ruszy od grudnia 2009 roku. 

Na zakończenie Pani Burmistrz powiedziała, że Pani Aneta Jasiulek – pracownik M-GOPS w 

Bobolicach otrzymała wyróżnienie od Wojewody za działania na rzecz przeciwdziałania 

przemocy.  
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Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 
Podczas sesji Radni złożyli następujące interpelacje: 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że ponownie zwraca się do Pana Burmistrz w 

sprawie ścieżki przy ulicy Sawickiej. Minął kolejny miesiąc i nic w tej sprawie nie zostało 

zrobione. Miał ten plac zostać odgrodzony a następnie zdjęty podatek. Kolejna sprawa to 

budynek w Kłaninie, są akty notarialne kupna, lecz nie ma pozwolenia. Był to kiedyś budynek 

Ministerstwa Rolnictwa i należałoby pomóc tym ludziom. Kolejna sprawa to sprzedane 

działki pod budownictwo po byłym torowisku – prośba żeby wszystkie przyłącza robić 

kompleksowo. Pan Radny zapytał co to jest Baza B4 ulica Koszalińska.   

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, ze do urzędu wpłynął protest mieszkańców, 

którzy mieszkają w pobliżu oddziaływania wieży, przy czym gmina podtrzymuje stanowisko, 

że wieża ta nie powinna tam stanąć. Obecnie jest wszczęta procedura zgodnie z procedurą 

urzędową. Nie przesądza to o tym, że ta wieża ma tam powstać bo zanim powstanie decyzje 

lokalizacyjne są przez gminę wydawane. Pan Małyszek jest po kontakcie z mieszkańcami, 

którzy mają udziały w działce, na której ma powstać ten maszt, żeby ci ludzie nie wyrażali 

zgody na wydzierżawienie czy jakąś inną formę przekazania tego gruntu pod ten maszt. Pani 

burmistrz powiedziała, że wszystko jest pod kontrolą.  

Odpowiedzi odnośnie ul. Sawickiej udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że zorientuje się w 

temacie i udzieli odpowiedzi.  

Radny Pan Janusz Koczkodaj – zapytał czy z płytek ze starego chodnika przy drodze S6 

można ułożyć chodnik przy ul. Magazynowej, bo ten chodnik jest w bardzo złym stanie.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że będzie to możliwe o ile zostanie tych płytek, 

ponieważ kładziony jest chodnik przy ul. Langiewicza.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Obecnych 14 radnych.  

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1)  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Pani Skarbnik powiedziała, że do budżetu gminy wpłynęły środki od Banku Pocztowego z 

tytułu kary pieniężnej odzyskanych w drodze sądowej w kwocie 1.759, 536 ,00 zł za umowę 
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cesji, która była sporządzona. Proces trwał 5 lat. W Sądzie Okręgowym w Bydgoszczy 

odbyło się 18 rozpraw, w Sądzie Apelacyjnym w Gdańsku 2 rozprawy. 

Szerszych informacji udzieliła Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego w 

Bobolicach mówiąc, że proces dotyczył 1 mln 092 tyś zł z tytułu naliczonych przez gminę kar 

umownych za opóźnienia w realizacji inwestycji przez Mostostal Gdańsk. Mostostal Gdańsk 

w 2002 roku porzucił plac budowy gimnazjum pozostawiając tę inwestycję w stanie 

strasznym (jest na to dokumentacja fotograficzna, która była jednym z dowodów w tym 

procesie). W momencie kiedy Mostostal Gdańsk porzucił plac budowy gmina w obecnej 

ekipie naliczyła Mostostalowi Gdańsk karę umowną dochodzoną pozwem za opóźnienia w 

wysokości 1 mln 092 tyś. zł. Mostostal Gdańsk sprzedał swoją wierzytelność w wysokości 2 

mln zł Bankowi Pocztowemu  – należność, którą gmina powinna była zapłacić Mostostalowi 

za wykonane roboty. Bank Pocztowy kupił tę wierzytelność i w ten sposób stał się 

wierzycielem gminy, miał prawo domagać się od gminy zapłaty za wykonane roboty. Gmina 

Bobolice potrąciła z tej wierzytelności ( z tych 2 mln. zł) karę umowną naliczoną 

Mostostalowi. Bank Pocztowy nie zgodził się z tą decyzją gminy i wyegzekwował od gminy 

w drodze postępowania egzekucyjnego. W 2002 i 2003 roku Bank Pocztowy zablokował prze 

komornika wszystkie konta bankowe gminy. Była paraliż gminy, sytuacja kryzysowa 

ponieważ Bank Pocztowy miał wyrok – akt notarialny podpisany przez ówczesnego Pana 

Burmistrza Kozłowskiego i Panią Wojciechowską Członka Zarządu. W tym akcie 

notarialnym gmina wyraziła zgodę na poddanie się egzekucji komorniczej. Następnie gmina 

w 2004 roku wystąpiła z procesem sądowym przeciwko Bankowi Pocztowemu o zwrot kwoty 

wyegzekwowanej przez Bank Pocztowy. Proces trwał 5 lat, zapadały wyroki w Sądzie 

Okręgowym w Bydgoszczy zasądzające tę kwotę na rzecz gminy, za każdym razem Bank 

Pocztowy występował z apelacją do Sądu Apelacyjnego w Gdańsku. 26 października Sąd 

Apelacyjny w Gdańsku podjął ostateczna decyzję, z której wynika, że Bank Pocztowy ma 

zapłacić gminie 1 mln 092 tyś. zł. + odsetki w wysokości 646  tyś. zł. Bank Pocztowy 

wykonał wyrok i ta kwota w całości została zapłacona gminie Bobolice.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

Obecnych 13 radnych. 

2)  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowych dla 

zakładu budżetowego Gminy Bobolice na 2009 rok.   
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.    

 
3)  w sprawie emisji obligacji Gminy Bobolice oraz zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na objęcie przez Gminę Bobolice udziałów w 

Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą w Koszalinie.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

Obecnych 14 radnych. 

 

5) w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  
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Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Justyna Terlecka zapytała czy jeżeli ta uchwała zostanie zatwierdzona to czy te stawki 

będą dotyczyły Remondisu i PGK Koszalin ?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz mówiąc, że nie są to stawki dla firm lecz dla osób, które 

uchylają się od zawarcia umowy. 

Pani Terlecka powiedziała, że w projekcie uchwały nie ma zaznaczonego tego, że to dotyczy 

osób niepłacących. Pani Sekretarz powiedziała, ze nie można w uchwale zapisać „osób 

zalegających” ponieważ przepis tak wprost określa. Pani radna powiedziała, ze zapis w 

uzasadnieniu odnosi się do właścicieli nieruchomości, którzy zawarli umowy na wywóz 

nieczystości stałych i płynnych z podmiotami świadczącymi takie usługi oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy nie mają zawartych takich umów. Pani Sekretarz powiedziała, że 

chodzi o właścicieli, którzy mają zawarte umowy tylko na wywóz śmieci stałych, a nie mają 

zawartej umowy na wywóz nieczystości płynnych. 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy na rok 

2009 Gminy Bobolice z organizacjami pozarządowymi”.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

7) w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2010 rok”.   

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  
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Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

8) w sprawie uchwalenia statutu Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w 

Bobolicach.   

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

9) w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta i gminy Bobolice miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Dawid Olearczyk Przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

10) w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/67/99 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 

marca 1999 roku w sprawie założenia Publicznego gimnazjum w Bobolicach 

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

11) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Bobolice.  

 

 



 20 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sylwester Sobański Burmistrz Bobolic. 

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

12) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/237/09 z dnia 29 stycznia 2009 roku w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rokm2009.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień kierownik M-GOPS w 

Bobolicach.    

 

Pan Dawid Olearczyk Przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

13) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/238/09 z dnia 29 stycznia 2009 roku w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki Przeciwdziałania Narkomanii w gminie 

Bobolice na rok 2009.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień kierownik M-GOPS w 

Bobolicach.    

 

Pan Dawid Olearczyk Przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

Obecnych 13 radnych.  

14) w sprawie zatwierdzenia taryf, zasad rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług 

zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków.   
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

Na podstawie art. 24 ust.2 i 4 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (tekst jednolity Dz.U. z 2006 r. Nr 123, 

poz.858), zwanej dalej ustawą, przedsiębiorstwo Regionalne Wodociągi i Kanalizacja  Spółka 

zo.o. w Białogardzie dnia 22 października 2009 r. złożyła wniosek o zatwierdzenie taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków wraz ze szczegółową 

kalkulacją cen i stawek opłat oraz Założeniami Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu RWiK Sp. z o.o. w Białogardzie 

położonych na terenie miasta i gminy Bobolice na lata 2010-2016. Wniosek dotyczy taryf na 

okres od dnia 1 stycznia 2010 r. do dnia 31 grudnia 2010 r., na terenie miasta i gminy 

Bobolice i złożony został w wymaganym terminie. 

    W trakcie postępowania zatwierdzającego, w oparciu o przepisy art. 24 ust. 5 ustawy, na 

podstawie dostarczonej dokumentacji Burmistrz Bobolic ustalił, że Przedsiębiorstwo 

opracowało taryfy zgodnie z zasadami, o których mowa w art.23 ustawy oraz przepisami 

Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 28 czerwca 2006 r.  w sprawie określania taryf, 

wzoru wniosku  

o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i  zbiorowe 

odprowadzanie ścieków ( Dz.U. z 2006r. Nr 127, poz. 886). 

    W szczególności taryfy zawierają, określone zgodnie z ww. przepisami, rodzaje i 

wysokości cen i stawek opłat wynikające z rodzajów prowadzonej działalności i taryfowych 

grup odbiorców usług a także warunki rozliczeń z uwzględnieniem wyposażenia 

nieruchomości w przyrządy  

i urządzenia pomiarowe oraz warunki stosowania cen i stawek opłat. 

Ceny i stawki opłat określone przez Przedsiębiorstwo w taryfach zostały skalkulowane na 

podstawie niezbędnych przychodów prowadzenia działalności zaplanowanych na rok 

obowiązywania taryfy. Przy ustalaniu taryf na okres od 01.01.2010 r. – 31.12.2010 r. 

podstawą ich ustalenia stanowiły (zgodnie z wymogami rozporządzenia) dane ewidencji 

księgowej.  

W związku z powyższym zastosowano wskaźniki wynikające z norm obowiązujących 

przepisów prawnych oraz uzasadnione wzrosty kosztów. 

W przypadku wzrostu cen wody i ścieków zasadniczy wpływ mają m.in. wzrosty kosztów 

eksploatacyjnych na: amortyzacji od inwestycji Spółki, materiałach (w tym montaż i wymiana 

wodomierzy, wzrost ceny paliwa, remont samochodu, usuwanie awarii), energii, usługach 

transportowych, usługach remontowych, stawki podatku od nieruchomości. 
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Przy ustalaniu taryf przyjęto zasadę ustalenia ich na optymalnie niskim poziomie dla 

odbiorców usług i równocześnie bezpiecznym dla prawidłowej działalności Przedsiębiorstwa. 

Po szczegółowej analizie, Gmina Bobolice w budżecie na rok 2010 zabezpieczyła kwotę 

700.000,00 złotych na dopłatę do ceny usług zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków 

dla mieszkańców swojej gminy. 

Pan Przewodniczący Rady poprosi Radnych o zadawanie pytań do Pana Adama 

Wdowickiego przedstawiciela RWiK Białogard.  

Pan Jerzy Nowomiejski zapytał dlaczego ceny wody są aż tak wysokie? 

Odpowiedzi udzielił Pan Wdowicki mówiąc, że decyzja o przystąpieniu 23 gmin do Programu 

Zintegrowana Gospodarka Wodno-Ściekowa w Dorzeczu Parsęty wniosła ze sobą pewien 

ładunek techniczny i technologiczny w postaci rozwiązań, które są realizowane. W sposób 

oczywisty wniosła ze sobą konieczność zapłacenia za to. Spółka przez wszystkie lata 

kalkuluje taryfy za wodę i ścieki bez marży. W związku z tym poszczególne zadania 

realizowane w poszczególnych latach należy przewidzieć amortyzację. Należy wziąć pod 

uwagę wzrost wynagrodzenia z koniecznością zwiększania zatrudnienia pracowników bądź 

też zakupu specjalistycznego sprzętu, wzrostu cen energii elektrycznej itp. Wszystkie te 

materiały w sposób bardzo szczegółowy zostały przedstawione we wniosku taryfowym 

złożonym na ręce Burmistrza Gminy Bobolice, wniosek został zweryfikowany i nie 

znaleziono błędów – ani o charakterze formalnym bądź merytorycznym.  

 

Pan Zdzisław Czarnecki zapytał jak sprawa wody wygląda w innych gminach? 

Pan Wdowicki udzielił odpowiedzi mówiąc, że stawki liczone są dla każdej gminy osobno, co 

jest ogromnym utrudnieniem. Gmina Rąbino wzrost wody o 7%, opłaty abonamentowej dla 

ryczałtowców o 41%, wodomierze 8%, ścieki 3%. Gmina Białogard wzrost wody o 3%, cena 

1m³ brutto 6,26 zł, ścieki wzrost o 2%, ale cena 10,29 zł. Gmina Tychowo wzrost wody o 9% 

cena wody 4,15 zł, ścieków o 68%, cena ścieków 9,43 zł  

 

Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy uwzględnione w robotach jest to, że ceny niektórych 

materiałów budowlanych spadły? 

Odpowiedzi udzielił Pan Wdowicki mówiąc, że Spółka stara się rzetelnie wydatkować 

pieniądze i nie ponosić niepotrzebnych kosztów. Jeżeli chodzi o inwestycje to są to zupełnie 

inne koszty i inaczej rozdzielane.  

 

Pani Zofia Kęcel zapytała czy jeżeli te wszystkie inwestycje zostaną zakończone to czy 

wówczas wzrost cen wody będzie taki duży jak obecnie? 
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Pan Wdowicki odpowiedział, że amortyzacja, czyli składnik kosztów niebędący wydatkiem 

liczona jest od wkładu własnego czyli 15% zadania.  

 

Pan Janusz Koczkodaj powiedział, że podwyżka wody 29% jest bardzo duża najwyższa ze 

wszystkich mediów, które mamy i bardzo nie popularna jeżeli chodzi o przyjęcie przez 

społeczeństwo. Pan radny zapytał czy jest już zliczona wielkość podwyżki ceny od chwili 

kiedy przystąpiliśmy do realizacji inwestycji? O ile w tym czasie wzrosła woda? Z tego co 

wiadomo te podwyżki są bardzo duże, ale nikt o tak dużym pokłosie nie mówił, a wręcz 

przeciwnie mówiono, że te podwyżki nie będą aż tak duże. Pan Radny powiedział, że chce się 

dowiedzieć o wielkości podwyżek oraz zapytał jeszcze raz Panią Sekretarz czym skutkuje nie 

podjęcie przez Rade uchwały?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz mówiąc, że jeżeli Rada nie podejmie uchwały w ciągu 

45 dni od daty złożenia wniosku taryfy zweryfikowane przez Burmistrza (wskazane przez 

Spółkę bez dopłaty) wówczas taryfy te wchodzą w życie po upływie 70 dni od dnia złożenia 

wniosku o zatwierdzenie taryf. Rada nie ma podstaw prawnych do udzielania dopłaty jeżeli 

wchodzą maksymalne stawki.  

Pan Janusz Koczkodaj powiedział, że w związku z ta podwyżką ma prośbę do Pani Sekretarz, 

a mianowicie o umieszczenie w Bobolickich Wiadomościach Samorządowych umieścić 

bardzo dokładną informację dla mieszkańców o tak dużej podwyżce wody.  

Pani Sekretarz obiecała umieścić taką informację w BWS grudniowych.  

 

Radny Pan Jan Żwirbla powiedział, że te podwyżki są bardzo znaczące i obawia się, że jeżeli 

w takim szybkim tempie te podwyżki będą szły to mieszkańcy tego nie wytrzymają. Będzie 

jeszcze jedno zadanie dla wodociągów, a mianowicie odcinanie wody.  

 

Pan Marek Golas zapytał czy pozostała część gminy będzie podłączona do kanalizacji? 

Odpowiedzi udzielił Pan Wdowicki mówiąc, że fragmenty gminy nie są podłączone i te 

fragmenty, które objęte są funduszem spójności powinny być fizycznie zrealizowane w 

połowie 2010 roku. Takie jest założenie.    

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.   
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Ad. 10. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Zdzisław Czarnecki, który przedstawił informacje dotyczące oświadczeń 

majątkowych składanych przez Radnych.  

Zgodnie z przepisami artykułu 24 h ust.12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym poszczególne urzędy skarbowe przysłały informacje dotyczące złożonych 

oświadczeń majątkowych o: 

1) Osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie – 

takich osób nie było. 

2) Nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowaniu oświadczeń majątkowych wraz 

z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia – 

informuję, nie stwierdzono nieprawidłowość skutkującą koniecznością skierowania 

sprawy do Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej. Natomiast w przypadku osób, u 

których wystąpiły w oświadczeniach rozbieżności lub brak danych wezwano je do 

uzupełnienia bądź wyjaśnienia.  

3) Działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w 

analizowanych oświadczeniach majątkowych – nie było potrzeby.  

2. Pan Czesław Wlaźlak – powiedział, że podczas kontroli NIK zarzucono w jednym z 

punktów to, że ZUKiO nie odprowadzał do budżetu nadwyżki budżetowej. W związku 

w tej sprawie zostało złożone przez Gminę do ZUKiO zawiadomienie o podejrzenie 

naruszenia dyscypliny finansów publicznych przez Dyrektora zakładu. W tej sprawie 

Pan Wlaźlak złożył stosowne wyjaśnienia. Pan Dyrektor zapoznał zebranych z 

postanowieniem Zastępcy Rzecznika przy RIO w Szczecinie. „Postanowienie o 

umorzeniu postępowania wyjaśniającego w sprawie naruszenia dyscypliny finansowej 

– umarzam postępowanie wyjaśniające z uwagi na to iż czynu nie popełniono”.  

3. Pani Skarbnik Beata Sempołowicz powiedziała, że jeżeli chodzi o zwrot podatku tzw. 

akcyza to do końca grudnia 2009 roku pozostała część nie będzie wypłacana. Takie 

oficjalne pismo otrzymała Gmina ze Szczecina. Ustalono, że te środki, które wpłynęły 

na konto Gminy będą równo podzielone na wszystkich rolników i takie wypłaty będą 

dokonywane do 30 listopada.  
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Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
 

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


